



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda

الجمعية العامة الـ 145 للاتحاد البرلماني الدولي

كيغالي، رواندا

11-15 تشرين الأول/أكتوبر 2022



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

C-II/145/A.1

10 حزيران/يونيو 2022

اللجنة الدائمة

للتنمية المستدامة

مشروع جدول الأعمال

1. إقرار جدول الأعمال

2. الموافقة على المحضر الموجز للدورة التي عقدتها اللجنة خلال الجمعية العامة الـ 144 للاتحاد البرلماني الدولي في نوسا دوا (آذار/مارس 2022)

3. مناقشة حول موضوع القرار القادم بعنوان الجهود البرلمانية المبذولة لتحقيق رصد كربون سلبي في الغابات

ستنظم المناقشة حول موضوع قرار اللجنة الذي سيتم اعتماده في الجمعية العامة الـ 146 في ربيع العام 2023. ستقدم المناقشة للمقررين المشاركين معلومات أولية عن كيفية تناول البرلمانات الأعضاء الاتحاد البرلماني الدولي هذه المسألة، ووجهة نظر الخبراء حول موضوع القرار.

4. الأعمال التحضيرية للاجتماع البرلماني في مؤتمر الأمم المتحدة المعني بتغير المناخ (مؤتمر الأطراف الـ 27) في جمهورية مصر العربية

سينعقد اجتماع برلماني، منظم بالشراكة ما بين الاتحاد البرلماني الدولي والبرلمان في جمهورية مصر العربية، تزامناً مع انعقاد مؤتمر الأطراف الـ 27. سيتم اطلاق اللجنة على الأعمال التحضيرية العملية للاجتماع. بعدها، سيتبادل أعضاء اللجنة آرائهم حول مشروع الوثيقة الختامية.



5. حلقة نقاش حول موضوع إعادة إقامة الروابط بين المجتمعات المحلية واقتصاد شامل مستدام محلي

لتحقيق غايات الهدف رقم 8 من أهداف التنمية المستدامة

يعتبر اقتصاد شامل مستدام محلي مهماً للازدهار المحلي، والنظام الاقتصادي المحلي. وبالرغم من ذلك، في العديد من البلدان، تحدد الحلول الاقتصادية بطرق مركزية، على صعيد الدولة، ولا تراعي بالضرورة احتياجات المجتمعات المحلية. ستتبادل اللجنة الخبرات، والآراء حول الإجراءات والسياسات التي تساعد في ربط الاقتصاد بالازدهار والرفاهية المحليين بشكل أفضل، بأسلوب يمكن من خلاله التوصل إلى غايات الهدف رقم 8 من أهداف التنمية المستدامة.¹

6. انتخاب أعضاء المكتب

ستمثل اللجنة الشواغر الحالية في المكتب استناداً إلى الاقتراحات الواردة من المجموعات الجيوسياسية.

7. ما يستجد من أعمال

¹ <https://sdgs.un.org/goals/goal8>





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

145th IPU Assembly

Kigali, Rwanda
11-15 October 2022



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda

Standing Committee on
Sustainable Development

C-II/145/A.1
10 June 2022

Draft agenda

1. **Adoption of the agenda**
2. **Approval of the summary record of the Committee's session held at the 144th IPU Assembly in Nusa Dua (March 2022)**
3. **Debate on the theme of the next resolution entitled *Parliamentary efforts in achieving negative carbon balances of forests***

The debate will be organized around the theme of the Committee's resolution to be adopted at the 146th Assembly in spring 2023. The debate will provide the co-Rapporteurs with initial information about how IPU Member Parliaments approach this issue and expert opinion on the resolution's subject matter.

4. **Preparations for the Parliamentary Meeting at the United Nations Climate Change Conference (COP27) in Egypt**

A Parliamentary Meeting, co-organized by the IPU and the Parliament of Egypt, will take place in conjunction with COP27. The Committee will be briefed on practical arrangements for the meeting. Committee members will then exchange views on a draft outcome document.

5. **Panel discussion on the theme *Reconnecting local communities with a local sustainable inclusive economy to achieve the targets of SDG 8***

A local sustainable inclusive economy is important for local prosperity and the local economic ecosystem. In many countries, however, economic solutions are prescribed in a centralized way, at the state level, and they do not necessarily consider the needs of local communities. The Committee will exchange experiences and views on the measures and policies that help better connect the economy with local prosperity and well-being in a manner to reach the targets of SDG 8.*

6. **Elections to the Bureau**

The Committee will fill the existing vacancies on the Bureau based on proposals from the geopolitical groups.

7. **Any other business**

* <https://sdgs.un.org/goals/goal8>